

### **Press Release**

BPE Partners announces that its flagship-managed investment vehicle "B Investments" has signed definitive agreements to exit its entire stake in TotalEnergies Marketing Egypt LLC for Total Proceeds of USD 28 million

#### Cairo, 22 December 2022

BPE Partners is pleased to announce that its flagship-managed investment vehicle, B Investments, has signed definitive agreements to sell its entire stake of 6.38% in TotalEnergies Marketing Egypt LLC ("TE") to TotalEnergies Marketing Afrique SAS ("TEMA") for a total consideration of USD 27.6 million. Furthermore, B Investments is eligible for an additional amount equal to USD 2.2 million subject to certain milestones concerning TEMA's transaction with Abu Dhabi National Oil Company for Distribution ("ADNOC").

"We are very pleased to have established a decade-long successful relationship with one of the leading global energy players to create one of the largest private sector oil & gas companies in Egypt. Achieving another successful exit further demonstrates our ability to create significant value in our portfolio companies and ultimately, for our shareholders" said Mr. Hazem Barakat, Co-Founder & Chairman of B Investments.

"This transaction marks another key milestone for B Investments and is a clear testament to the company's ability to realize the value of its underlying assets for shareholders" added Mr. Mostafa El-Anwar, Chief Executive Officer of BPE Partners

In 2013, B Investments acquired 7.97% of TotalEnergies Marketing Egypt through a capital increase which supported the company to increase its retail gas stations from 70 stations to 240 stations in 2022.

This transaction is subject to customary regulatory approvals and is expected to close during the first quarter of 2023.



#### **About BPE Partners**

Established in 2006 BPE Partners ("BPE") is a diversified, well established private equity firm with an Egypt-focused investment strategy. BPE is an active investor focusing on establishing successful partnerships with reputable business professionals and capable management teams to jointly implement effective value creation plans. BPE houses a seasoned, on the ground investment team capitalizing on its extensive knowledge of the local market as well as its existing personal and professional network of relationships to gain access to proprietary deal flow. BPE has led 22 successful investments and divestments with some of the most notable value creation transactions in the Egyptian market.

www.bpepartners.com

#### **About B Investments**

Established in 2006, B Investments is an Egypt-based private equity company, listed on the Egyptian Exchange under the ticker "BINV.CA". The company is managed by BPE Partners, one of Egypt's leading private equity managers. B Investments leverages its extensive local market knowledge and on-the-ground team to support capable management teams and build successful partnerships with leading management teams and business professionals.

B Investments has a portfolio of eight investments operating in diversified sectors across Egypt such as Food & Beverages, E-Payments, Non-Banking Financial Services, Healthcare, Renewable Energy, Real Estate and Downstream Oil & Gas.

www.binvestmentsegypt.com

#### **About TotalEnergies**

TotalEnergies is a global multi-energy company that produces and markets energies: oil and biofuels, natural gas and green gases, renewables and electricity. TotalEnergies' 105,000 employees are committed to energy that is ever more affordable, cleaner, more reliable and accessible to as many people as possible. Active in more than 130 countries, TotalEnergies puts sustainable development in all its dimensions at the heart of its projects and operations to contribute to the well-being of people.

www.totalenergies.com

**B Investments Investor Relations Contact** 

Email: <a href="mailto:contact@bpepartners.com">contact@bpepartners.com</a>



## بیان صحفی

أعلنت اليوم شركة بي بي إي بارتنرز عن إتمام عملية تخارج شركة بي إنفستمنتس القابضة من إجمالي حصتها في شركة توتال إيجيبت مقابل قيمة إجمالية قدرها 28 مليون دولار

### 22 ديسمبر 2022

أعلنت اليوم شركة بي بي إي بارتنرز إن شركة بي إنفستمنتس القابضة قد قامت بتوقيع الإتفاقية النهائية لبيع إجمالي حصتها في شركة "TotalEnergies Marketing Afrique" البالغة 6.38% الشركة "TotalEnergies Marketing Egypt LLC (TE)" (TE) مقابل إجمالي مبلغ قدره 27.6 مليون دو لار أمريكي. بالإضافة إلى ذلك تستحق شركة بي إنفستمنتس مبلغ إضافي نحو 2.2 مليون دو لار وذلك في حال تحقق بعض الشروط الخاصة بصفقة TEMA مع شركة أدنوك للتوزيع "أدنوك".

وقال السيد/ حازم بركات، الشريك المؤسس ورئيس مجلس إدارة شركة بي إنفستمنتس القابضة ، "نحن سعداء بشراكتنا مع إحدى الشركات العالمية الرائدة في مجال الطاقة لإنشاء إحدى أكبر الشركات الخاصة العاملة في مجال توزيع المنتجات البترولية في مصر. تمثل هذه الصفقة خطوة إستراتيجية مهمة لشركة بي إنفستمنتس القابضة ويؤكد هذا التخارج علي قدرتنا في تعزيز قيمة حقوق مساهمي شركة بي إنفستمنتس القابضة ".

وقال السيد/ مصطفي الأنور، العضو المنتدب لشركة بي بي إي بارتنرز، "تعد هذة الصفقة خطوة رئيسية لشركة بي إنفستمنتس القابضة وهي دليل علي قدرة الشركة في تعزيز قيمة أصولها لمساهميها"

في عام 2013 استحوذت شركة بي إنفستمنتس القابضة على 7.97٪ من أسهم شركة توتال إيجيبت من خلال زيادة رأس المال التي دعمت الشركة في زيادة محطات الوقود من 70 محطة في 2013 إلى 240 محطة في 2022.

وتشترط الصفقة الحصول على جميع الموافقات اللازمة من الجهات المعنية لإتمام عملية الإستحواذ ومن المتوقع الانتهاء من تنفيذ الصفقة خلال الربع الاول من عام 2023.

--نهاية البيان--



### عن شركة بي بي إي بارتنرز

تأسست شركة بي پي إي بارتنرز عام 2006 و هي إحدى الشركات الرائدة في مجال الإستثمار المباشر في السوق المصري. وتهدف الشركة الي المشاركة في رؤوس أموال الشركات الواعدة في قطاعات مختلفة في مصر، بهدف تعظيم قيمة تلك الشركات من خلال تطوير هياكلها المالية والإدارية والتنفيذية لتحقيق النمو المرغوب، وذلك من خلال الخبرة المالية والتشغيلية لشركة بي بي إي بارتنرز التي إكتسبتها من إستثمار اتها في قطاعات عديدة (أكثر من 20 إستثمار ناجح) بالاضافة الى شبكة العلاقات القوية التي تمتلكها شركة بي بي إي بارتنرز.

www.bpepartners.com

### عن شركة بي إنفستمنتس القابضة

تأسست شركة بي إنفستمنتس القابضة (كود البورصة المصرية BINV.CA) عام 2006 والتي تدار من قبل شركة "بي بي إي بارتنرز". وتتخصص الشركة في تنمية رؤوس الأموال عبر الإستثمار في مختلف الشركات والقطاعات الواعدة معتمدة على خبرتها المالية والإستثمارية الطويلة لتعظيم قيمة إستثماراتها. وتضم محفظة إستثمارات شركة بي إنفستمنتس القابضة مجموعة من أبرز الشركات الرائدة في مختلف القطاعات ومنها التطوير العقاري وتجارة و توزيع البترول وتصنييع و بيع الأغذية والمدفوعات الإلكترونية وخدمات المالية الغير مصرفية والرعاية الصحية والطاقة المتجددة.

www.binvestmentsegypt.com

### عن شركة Total Energies

تعد شركة "Total Energies" إحدي الشركات العالمية العاملة في العديد من مجالات الطاقة والتي تشمل الزيوت والوقود الحيوي والغاز الطبيعي والطاقة المتجددة والكهرباء. يعمل لدي شركة "Total Energies" حوالي 105,000 موظف وتستهدف الشركة توفير طاقة نظيفة موثوق بها ومتوفرة لأكبر عدد ممكن من الأفراد.

www.totalenergies.com

للتواصل مع إدارة علاقات المستثمرين شركة بي إنفستمنتس القابضة

البريد الالكتروني: contact@bpepartners.com